
 

 

   
繁体版  设为首页  加入收藏  期刊导航  网站地图  

请输入作者姓名 文章名 关键词 作者单位

分享 交流 发展 

汉斯出版社（Hans Publishers, www.hanspub.org）聚焦于国际开源 (Open 

Access) 中文期刊的出版发行, 覆盖以下领域: 数学物理、生命科学、化学材

料、地球环境、医药卫生、工程技术、信息通讯、人文社科、经济管理等。 

JEE  >> Vol. 1 No. 1 (September 2013)   

面向智能变电站的监控系统分析 
The Analysis of Monitoring System for Intelligent Substation

全文免费下载:(342KB) PP.12­17  DOI: 10.12677/jee.2013.11003  

作者:    
张加涛:冀北廊坊供电公司，廊坊； 
刘海涛:冀北廊坊供电公司，廊坊； 
李小虎:冀北廊坊供电公司，廊坊 

关键词:  
智能电网； 智能变电站； 监控系统； Smart Grid； Intelligent Substation； Monitoring System  

摘要:  
本文简要分析智能电网的定义、特点、功能实现，以及智能电网和现有电网之间的区别，详细介绍了变电站的发展过

程，总结不同发展过程中变电站的主要特征，特别是变电站监控系统的发展历程。重点研究面向智能变电站的监控系统

构建模型及主要技术。 

This paper gives a brief analysis of the definition, features and functions of smart grid, and then presents the differences 

between smart grid and the existing power grid. The development of a substation is introduced in detail and the main features of 

the substation in different processes are summarized. In addition, the development of monitoring system for intelligent 

substation is emphasized. Research and analysis are focused on concept and structural model of monitoring system as well as 

the main technologies applied in the construction of monitoring system for intelligent substation. 
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